
 
 
 

 
 

RESUM DE LA REUNIÓ AMB REPRESENTANTS DEL CONSELL INTERUNIVERSITARI 
VALENCIÀ D'ESTUDIANTS EL DIA 23 ABRIL DE 2021 

 

El dia 23 d'abril de 2021 es reuneixen els membres del Consell Interuniversitari Valencià 
d'Estudiants a continuació relacionats, mitjançant videoconferència, a fi de tractar temes 
plantejats en la Comissió Permanent del CIVE. 

 

Assistents: 

Vicepresidentes: 

 Primera.- Pilar Ezpeleta Piorno, directora general d'Universitats 
 Tercera.- Andrea Paricio Henares (titular), representant d'estudiants de la Universitat 

Politècnica de València, presidenta del CIVE i representant de la Comissió Permanent 

Vocals: 

 Andrés Fernández Alonso, representant d'estudiants de la Universitat de València   
 Víctor Pittaluga, representant d'estudiants de la Universitat Politècnica de València    
 Álvaro Asencio, representant d'estudiants de la Universitat d'Alacant 
 Pablo Albalate, representant d'estudiants de la Universitat Jaume I  de Castelló 
 M. Teresa Valero Asencio, representant d'estudiants de la Universitat Miguel 

Hernández d'Elx 
 Carlos Tormo, representant d'estudiants de la Universitat  Catòlica de València 
 Juan Carlos Galiano, representant d'estudiants de la Universitat Europea de València 

Secretària: 

 M. Fernanda Sáiz Gallego, cap del Servei de Regulació Universitària de la Direcció 
General d'Universitats 

 

Temes tractats: 

Punt 1: Convocatòria beques salari. 

Punt 2: Beques GVA. 

Punt 3: Taxes 2021/2022. 

Punt 4: Pla de Finançament d'Universitats. 

Punt 5: Transport. 

 

Desenvolupament de la sessió: 

Convocatòria de beques salari i pla de beques de la GVA 

La representant de l'estudiantat assenyala que, en primer lloc, els agradaria que es realitzara 
un informe sobre la convocatòria passada; en la qual s'han concedit moltes menys beques 
que el curs anterior i no s'ha arribat a cobrir el pressupost destinat malgrat que la crisi 
econòmica haja empitjorat la situació de les famílies. 
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En segon lloc, també ens agradaria un informe de la nova convocatòria, en la qual han canviat 
els requisits, així com fer arribar les nostres propostes per a fer-la més inclusiva. 

Respecte de les beques salari, la directora general informa del següent: 

La Conselleria d'Innovació, Universitats, Ciència i Societat Digital ha publicat en el Diari Oficial 
de la Generalitat Valenciana, la resolució per la qual se sotmet a informació pública l'ordre de 
bases reguladores de les beques salari lligades a la renda. Entre les novetats que s'inclouen 
en les noves bases, que regiran la pròxima convocatòria d'aquesta modalitat de beques 
universitàries, destaca l'ampliació de les possibilitats d'accés, amb el compromís de recolzar 
la permanència dels estudiants que es troben integrats en el Sistema Universitari Valencià, 
que inclou tant les universitats públiques com les privades. 

Així, en la convocatòria següent a la publicació d'aquestes bases, podran ser beneficiaris 
d'aquesta beca, no només els estudiants que inicien per primera vegada els seus estudis 
universitaris, o els beneficiaris d'aquestes ajudes en anys anteriors, sinó tots aquells alumnes 
de tots els cursos que disposen de menys recursos econòmics, complisquen amb els requisits 
i desitgen continuar amb els seus estudis. 

A més, la nova ordre inclou aquells que estudien màsters habilitants, és a dir, títols oficials de 
postgrau que habiliten per a l'exercici de les professions regulades, amb el que s'amplien 
també les persones potencialment beneficiàries. 

Finalment, també està prevista una especial atenció a grups socials vulnerables, com el 
col·lectiu de víctimes de violència de gènere, inclosos els fills i filles menors de 23 anys, els 
sol·licitants de refugi internacional, i l'alumnat afectat de discapacitat física, psíquica o 
sensorial. En aquests casos, per a obtindre l'accés a les beques, hauran de complir totes les 
condicions previstes, però no se'ls exigiran els requisits establits en relació amb la càrrega 
lectiva superada, la nota mitjana obtinguda, ni el nombre mínim de crèdits o assignatures 
matriculades en el curs corresponent. Tampoc se'ls  aplicaran els requisits acadèmics relatius 
al canvi d'estudis, al límit del nombre d'anys amb condició de persona beneficiària de la beca, 
ni l'exigència de superar un determinat percentatge de crèdits, assignatures, mòduls o hores 
en el curs dels quals siga beneficiari de la beca. 

S'ha considerat oportú realitzar aquestes adaptacions, després d'haver constatat l'èxit 
d'aquestes ajudes, a les quals la Generalitat ha destinat una inversió de 16.500.000 euros en 
2020. 

Es recorda que las beques salari estan vigents des de 2016 i es van crear amb l'objectiu de 
garantir que els estudiants puguen acabar la seua formació universitària amb un salari 
destinat a formar-se de fins a 600 euros al mes. Cal destacar que Universitats ha augmentat 
en un 15 per cent el pressupost total destinat a aquestes ajudes respecte al passat curs i ha 
multiplicat per quatre l'import assignat a aquesta modalitat de beques des de 2016. 

 

Respecte de les beques universitàries complementàries del Ministeri d'Educació, la directora 
general informa del següent: 

La Conselleria d'Innovació, Universitats, Ciència i Societat Digital ha publicat en el Diari Oficial 
de la Generalitat (DOGV), la resolució de les beques universitàries complementaries del 
Ministeri d'Educació i Formació Professional corresponents al curs 2019-2020, el 31/03/2021. 
Aquesta modalitat de beques compta amb una dotació pressupostària de 5.500.000 milions 
d'euros. Es tracta d'ajudes per a compensar a les universitats públiques, que integren el 
Sistema Universitari Valencià, l'import de la matrícula de l'alumnat, tant dels seus centres 
propis com dels seus centres públics adscrits, que siga beneficiari del sistema general de 
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beques i ajudes a l'estudi concedides pel Ministeri d'Educació i Formació Professional en el 
curs acadèmic 2019-2020. 

Un total de 38.190 estudiants han resultat beneficiaris, d'ells 14.746 corresponen a la 
Universitat de València, que rep 2.071.658,61 euros; 6.996 a la Universitat Politècnica de 
València, que obté 819.220,56 euros; 8.958 a la Universitat d'Alacant, que rep 947.695,61 
euros; 3.887 a la Universitat Jaume I de Castelló, a la qual destinen 437.849,79 euros, i 3.603 
a la Universitat Miguel Hernández, a la qual corresponen 456.671,57 euros. 

Per a ser beneficiari o beneficiària cal ser estar matriculat en les universitats públiques 
valencianes i gaudir d'una beca de matrícula de l ministeri. L'ajuda, per tant, compensa la 
diferència que no cobreix la beca Ministeri d'Educació, respecte al preu de les taxes de la 
Generalitat, fins a arribar a l'exempció total en primera matrícula tant de grau com de màster, 
per a aquells alumnes beneficiaris en la convocatòria del Ministeri. 

 

Respecte de les ajudes a l'excel·lència acadèmica, la directora general informa del següent: 

S'ha publicat el 30/03/2021 la resolució per la qual es concedeixen les ajudes i es reconeix 
l'excel·lència acadèmica de 229 estudiants universitaris amb millors expedients del curs 2018-
2019. Per a aquestes beques, la Conselleria destina 322.880,44 euros. 

Con la concessió d'aquestes beques, a les quals es destina un import màxim de 450.000 euros, 
assumeix les taxes dels estudis de postgrau del millor alumnat de cada titulació universitària 
amb l'objectiu premiar l'esforç i valorar el rendiment acadèmic dels millors de cada titulació 
universitària. 

Del total de l'alumnat excel·lent, 160 estudiants rebran una beca, dotada amb un màxim de 
3.000 euros, per a l'exempció del pagament de la taxa de matrícula del màster o curs de 
formació en una universitat pública o privada de la Comunitat Valenciana, o en centres del 
ISEACV, en el curs 2019-2020 o en el curs 2020-2021, així com l'expedició d'un diploma 
acreditatiu de l'excel·lència. 

 

Andrea Paricio sol·licita que s'incloga en el pla de beques a tots els màsters oficials. També 
assenyala que, en relació amb les víctimes de gènere, no haguera de ser necessari l'aval 
psicològic per a justificar que l’ha afectat. 

També es continua traslladant les nostres peticions per a una baixada de requisits acadèmics 
concordes amb les convocatòries de la beca del Ministeri, per a fer que les beques eliminen 
en les desigualtats socioeconòmiques i no es basen en raons acadèmiques. 

 

Preus públics per a l'ensenyament universitari (taxes) curs 2021-2022 

L'estudiantat, després l'acord de la CGPU de fa un any sobre els preus de les matrícules, 
desitgen saber si des de la Conselleria es posarà en pràctica l'acord al qual es va arribar de la 
baixada de primeres matrícules, ja que el curs passat únicament es va rebaixar un 5% en nivell 
d'experimentalitat 5. 

Es respon des de la direcció general que està estudiant ampliar la baixada implementada del 
5% a tots els nivells i que hi ha una moratòria fins al 2022 per a implementar l'acord de la 
CGPU. 

També s'informa que s'inclouran  en la rebaixa els màsters habilitants i vinculats. 
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Pla de Finançament d'Universitats 

L'estudiantat assenyala que els falta informació sobre aquest tema i els agradaria que se'ls 
informara de l'estat d'aquest, així com de les variables que s'estimen utilitzar relatives a 
qualitat docent. 

La directora general trasllada el següent: 

Es treballa en un pla de finançament pluriennal amb un horitzó de deu anys i que promocione 
l'excel·lència i competitivitat internacional. 

Els tres eixos sobre els quals actua són docència de qualitat, investigació d'excel·lència i 
transferència de coneixement, amb especial atenció a l'ocupabilitat. 

Aquestes recomanacions s'implementaran per un equip tècnic i es negociaran amb tots els 
agents implicats. 

La mesa de persones expertes ha proposat les bases que han de fonamentar el pla de 
finançament de les universitats públiques valencianes, en què aposten pel caràcter pluriennal 
i sostenible, així com per promoció de l'excel·lència i la competitivitat internacional, tot això 
per a implementar-se en el 2023. 

La taula indica que un pla de finançament ha d'assenyalar necessàriament quin model 
d'universitat es proposa per al futur, incentivant aquells aspectes que es consideren més 
rellevants i que giren entorn d'aquests tres eixos. A més, incideix que es necessita un model 
de finançament amb un horitzó no inferior a una dècada perquè les universitats puguen 
planificar-se amb un marge prou ampli per a dotar de seguretat, estabilitat i sostenibilitat al 
sistema. 

La docència de qualitat, segons indiquen els experts, ha de posar un dels focus d'atenció en 
una alta inserció laboral, d'acord amb la formació dels diplomats, com un indicador important. 
Per a això, proposa explorar el tipus d'informació que tenen les universitats sobre inserció 
laboral i quin tipus d'informació seria necessari obtindre per a poder prendre mesures que 
milloren l'ocupabilitat dels titulats. 

En l'eix sobre la investigació, a més de la producció científica, mesura amb índexs 
d'excel·lència, del personal investigador, també ressalta la importància de la captació de 
recursos tant econòmics com humans en convocatòries competitives i la inserció laboral 
competitiva dels doctorands, com la figura dels doctorands industrials. 

La transferència del coneixement és el tercer eix d'aquest pla. Quant a això, la mesa apunta 
mesures per a potenciar la capacitat innovadora dels equips investigadors de cada universitat, 
amb indicadors com el nombre de patents registrades i llicenciades en l'Oficina Espanyola de 
Patents i Marques. 

Igualment també advoca per incentivar la captació d'ingressos derivats de projectes de 
transferència o treballs de recerca i desenvolupament tecnològic, contractats per agents 
públics i privats. 

La mesa compta a entre els seus membres amb Antonio Cabrales, catedràtic d'Economia en 
la University College London; Francisco Toledo, ex rector de la Universitat Jaume I  i president 
de Ports de l'Estat; José Antonio Pérez, ex gerent de la Universitat Politècnica de València   i 
Alt Comissionat per al Finançament de la Comunitat Valenciana; Juana Gallar, catedràtica de 
Fisiologia de la Universitat UMH, i María Dolores Furió Ortega, professora d'Economia 
Financera de la Universitat de València. També componen la mesa Javier Andrés, catedràtic 
del Departament d'Anàlisi Econòmica de la Universitat de València; Jordi Caballé, catedràtic 
d'Economia de la Universitat Autònoma de Barcelona; José Marín, catedràtic d'Economia 
Financera de la Universitat Carles III de Madrid, tots ells assessors d’Airef, Autoritat 
Independent de Responsabilitat Fiscal. Aquest grup de treball compta també amb la secretària 
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autonòmica d'Universitats i Recerca, Carmen Bevià, la directora general d'Universitats, Pilar 
Ezpeleta; la directora general de Pressupostos, Eva Martínez; i el director general de Model 
Econòmic, Finançament Autonòmic i Política Financera, Juan Salvador Pérez Ballester, tots 
dos de la Conselleria d'Hisenda i Model Econòmic. 

 

Ajudes i millora del transport als campus universitaris 

En passades reunions també s'ha traslladat des del CIVE que es necessita una millora dels 
recursos com l'horari o les freqüències de transport públic, sobretot a les províncies de 
Castelló i d'Alacant (amb especial preocupació entre l'UJI i la UMH). La Conselleria va informar 
que s'estava treballant en això, i volíem saber si s'ha realitzat alguna proposta tangible en 
aquest sentit. 

S'informa que des d’aquesta Conselleria s'ha traslladat a nivell de consellers i de direccions 
generals la sol·licitud de l'estudiantat. 

 

Sense més intervencions, es tanca la sessió. 

 



 
 
 

 
 

RESUMEN DE LA REUNIÓN CON REPRESENTANTES DEL CONSEJO INTERUNIVERSITARIO 
VALENCIANO DE ESTUDIANTES EL DIA 23 ABRIL DE 2021 

 

El día 23 de abril de 2021, se reúnen los miembros del Consejo Interuniversitario Valenciano 
de Estudiantes a continuación relacionados, mediante videoconferencia, al objeto de tratar 
temas planteados en la Comisión Permanente del CIVE. 

 

Asistentes: 

Vicepresidentas: 

 Primera.- Pilar Ezpeleta Piorno, directora general de Universidades 
 Tercera.- Andrea Paricio Henares (titular), representante de estudiantes de la 

Universitat Politècnica de València, presidenta del CIVE y representante de la Comisión 
Permanente 

Vocales: 

 Andrés Fernández Alonso, representante de estudiantes de la Universitat de València 
 Víctor Pittaluga, representante de estudiantes de la Universitat Politècnica de València 
 Álvaro Asencio, representante de estudiantes de la Universidad de Alicante 
 Pablo Albalate, representante de estudiantes de la Universitat Jaume I de Castellón 
 M.ª Teresa Valero Asencio, representante de estudiantes de la Universitat Miguel 

Hernández de Elche 
 Carlos Tormo, representante de estudiantes de la Universidad de Católica de Valencia 
 Juan Carlos Galiano, representante de estudiantes de la Universidad Europea de 

Valencia 

Secretaria: 

 M.ª Fernanda Sáiz Gallego, Jefa del Servicio de Regulación Universitaria de la Dirección 
General de Universidades 

 

Temas tratados: 

Punto 1: Convocatoria Becas Salario. 

Punto 2: Becas GVA. 

Punto 3: Tasas 2021/2022. 

Punto 4: Plan de Financiación de Universidades. 

Punto 5: Transporte. 

 

Desarrollo de la sesión: 

Convocatoria de Becas Salario y plan de becas de la GVA 

La representante del estudiantado señala que, en primer lugar, les gustaría que se realizase un 
informe acerca de la convocatoria pasada; en la que se han concedido muchas menos becas 
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que el curso anterior y no se ha llegado a cubrir el presupuesto destinado pese a que la crisis 
económica haya empeorado la situación de las familias. 

En segundo lugar, también nos gustaría un informe de la nueva convocatoria, en la cual han 
cambiado los requisitos, así como hacer llegar nuestras propuestas para hacerla más 
inclusiva. 

Respecto de las becas salario, la directora general informa de los siguiente: 

La Conselleria de Innovación, Universidades, Ciencia y Sociedad Digital ha publicado en el 
Diario Oficial de la Generalitat Valenciana, la resolución por la que se somete a información 
pública la orden de bases reguladoras de las becas salario ligadas a la renta. Entre las 
novedades que se incluyen en las nuevas bases, que regirán la próxima convocatoria de esta 
modalidad de becas universitarias, destaca la ampliación de las posibilidades de acceso, con 
el compromiso de respaldar la permanencia de los estudiantes que se encuentran integrados 
en el Sistema Universitario Valenciano, que incluye tanto a las universidades públicas como a 
las privadas. 

Así, en la convocatoria siguiente a la publicación de estas bases, podrán ser beneficiarios de 
esta beca, no solo los estudiantes que inician por primera vez sus estudios universitarios, o 
los beneficiarios de estas ayudas en años anteriores, sino todos aquellos alumnos de todos 
los cursos que dispongan de menos recursos económicos, cumplan con los requisitos y 
deseen continuar con sus estudios. 

Además, la nueva orden incluye a aquellos que estudien Másteres Habilitantes, es decir, títulos 
oficiales de posgrado que habilitan para el ejercicio de las profesiones reguladas, con lo que 
se amplían también las personas potencialmente beneficiarias. 

Por último, también está prevista una especial atención a grupos sociales vulnerables, como 
el colectivo de víctimas de violencia de género, incluidos los hijos e hijas menores de 23 años, 
los solicitantes de refugio internacional, y el alumnado afectado de discapacidad física, 
psíquica o sensorial. En estos casos, para obtener el acceso a las becas, deberán cumplir 
todas las condiciones previstas, pero no se les exigirán los requisitos establecidos en relación 
con la carga lectiva superada, la nota media obtenida, ni el número mínimo de créditos o 
asignaturas matriculadas en el curso correspondiente. Tampoco se les aplicarán los requisitos 
académicos relativos al cambio de estudios, al límite del número de años con condición de 
persona beneficiaria de la beca, ni la exigencia de superar un determinado porcentaje de 
créditos, asignaturas, módulos u horas en el curso del que sea beneficiario de la beca. 

Se ha considerado oportuno realizar estas adaptaciones, después de haber constatado el 
éxito de estas ayudas, a las que la Generalitat ha destinado una inversión de 16.500.000 euros 
en 2020. 

Se recuerda que las becas salario están vigentes desde 2016 y se crearon con el objetivo de 
garantizar que los estudiantes puedan acabar su formación universitaria con un salario 
destinado a formarse de hasta 600 euros al mes. Hay que destacar que Universidades ha 
aumentado en un 15 por ciento el presupuesto total destinado a estas ayudas con respecto al 
pasado curso y ha multiplicado por cuatro el importe asignado a esta modalidad de becas 
desde 2016. 

 

Respecto de las becas universitarias complementarias del Ministerio de Educación, la 
directora general informa de los siguiente: 

La Conselleria de Innovación, Universidades, Ciencia y Sociedad Digital ha publicado en el 
Diario Oficial de la Generalitat (DOGV), la resolución de las becas universitarias 
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complementarías del Ministerio de Educación y Formación Profesional correspondientes al 
curso 2019-2020 el 31/03/2021. Esta modalidad de becas cuenta con una dotación 
presupuestaria de 5.500.000 millones de euros. Se trata de ayudas para compensar a las 
universidades públicas, que integran el Sistema Universitario Valenciano, el importe de la 
matrícula del alumnado, tanto de sus centros propios como de sus centros públicos adscritos, 
que sea beneficiario del sistema general de becas y ayudas al estudio concedidas por el 
Ministerio de Educación y Formación Profesional en el curso académico 2019-2020. 

Un total de 38.190 estudiantes han resultado beneficiarios, de ellos 14.746 corresponden a la 
Universitat de València, que recibe 2.071.658,61 euros; 6.996 a la Universitat Politècnica de 
València, que obtiene 819.220,56 euros; 8.958 a la Universidad de Alicante, que recibe 
947.695,61 euros; 3.887 a la Universidad Jaume I de Castellón, a la que destinan 437.849,79 
euros, y 3.603 a la Universidad Miguel Hernández, a la que le corresponden 456.671,57 euros. 

Para ser beneficiario o beneficiaria hay que ser estar matriculado en las universidades 
públicas valencianas y disfrutar de una beca de matrícula del ministerio. La ayuda, por tanto, 
compensa la diferencia que no cubre la beca Ministerio de Educación, respecto al precio de 
las tasas de la Generalitat, hasta llegar a la exención total en primera matrícula tanto de grado 
como de máster, para aquellos alumnos y alumnas beneficiarios en la convocatoria del 
Ministerio. 

 

Respecto de las ayudas a la excelencia académica, la directora general informa de los 
siguiente: 

Se ha publicado el 30/03/2021 la resolución por la que se conceden las ayudas y se reconoce 
la excelencia académica de 229 estudiantes universitarios con mejores expedientes del curso 
2018-2019. Para estas becas, la Conselleria destina 322.880,44 euros. 

Con la concesión de estas becas, a las que se destina un importe máximo de 450.000 euros, 
asume las tasas de los estudios de postgrado del mejor alumnado de cada titulación 
universitaria con el objetivo premiar el esfuerzo y valorar el rendimiento académico de los 
mejores de cada titulación universitaria. 

Del total del alumnado excelente, 160 estudiantes recibirán una beca, dotada con un máximo 
de 3.000 euros, para la exención del pago de la tasa de matrícula del máster o curso de 
formación en una universidad pública o privada de la Comunitat Valenciana, o en centros del 
ISEACV, en el curso 2019-2020 o en el curso 2020-2021, así como la expedición de un diploma 
acreditativo de la excelencia. 

 

Andrea Paricio solicita que se incluya en el plan de becas a todos los másteres oficiales. 
También señala que, en relación con las víctimas de género, no debiera ser necesario el aval 
psicológico para justificar de que le ha afectado. 

También se sigue trasladando nuestras peticiones para una bajada de requisitos académicos 
acordes con las convocatorias de la beca del Ministerio, para hacer que las becas eliminen en 
las desigualdades socioeconómicas y no se basen en razones académicas. 

 

Precios públicos para la enseñanza universitaria (tasas) curso 2021-2022 

El estudiantado, tras el acuerdo de la CGPU de hace un año sobre los precios de las matrículas, 
desean saber si desde la Consellería se va a poner en práctica el acuerdo al que se llegó de la 
bajada de primeras matrículas, ya que el curso pasado únicamente se rebajó un 5% en nivel 
de experimentalidad 5. 
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Se responde desde la dirección general que está estudiando ampliar la bajada implementada 
del 5% a todos los niveles y que hay una moratoria hasta el 2022 para implementar el acuerdo 
de la CGPU. 

También se informa de que se van a incluir en la rebaja los Másteres habilitantes y vinculados. 

 

Plan de Financiación de Universidades 

El estudiantado señala que adolecen de información sobre este tema y les gustaría que se les 
informase del estado del mismo, así como de las variables que se estiman utilizar relativos a 
calidad docente. 

La directora general traslada lo siguiente: 

Se trabaja en un plan de financiación plurianual con un horizonte de diez años y que 
promocione la excelencia y competitividad internacional. 

Los tres ejes sobre los que actúa son docencia de calidad, investigación de excelencia y 
transferencia de conocimiento, con especial atención a la empleabilidad. 

Estas recomendaciones se implementarán por un equipo técnico y se negociarán con todos 
los agentes implicados. 

La mesa de personas expertas ha propuesto las bases que deben fundamentar el plan de 
financiación de las universidades públicas valencianas, en la que apuestan por el carácter 
plurianual y sostenible, así como por promoción de la excelencia y la competitividad 
internacional, todo ello para implementarse en el 2023. 

La mesa indica que un plan de financiación ha de señalar necesariamente qué modelo de 
universidad se propone para el futuro, incentivando aquellos aspectos que se consideran más 
relevantes y que giran en torno a estos tres ejes. Además, incide en que se necesita un modelo 
de financiación con un horizonte no inferior a una década para que las universidades puedan 
planificarse con un margen lo suficientemente amplio para dotar de seguridad, estabilidad y 
sostenibilidad al sistema. 

La docencia de calidad, según indican los expertos, debe poner uno de los focos de atención 
en una alta inserción laboral, acorde con la formación de los egresados, como un indicador 
importante. Para ello, propone explorar el tipo de información que tienen las universidades 
sobre inserción laboral y qué tipo de información sería necesario obtener para poder tomar 
medidas que mejoren la empleabilidad de los titulados. 

En el eje sobre la investigación, además de la producción científica, medida con índices de 
excelencia, del personal investigador, también resalta la importancia de la captación de 
recursos tanto económicos como humanos en convocatorias competitivas y la inserción 
laboral competitiva de los doctorandos, como la figura de los doctorandos industriales. 

La transferencia del conocimiento es el tercer eje de este plan. A este respecto, la mesa apunta 
medidas para potenciar la capacidad innovadora de los equipos investigadores de cada 
universidad, con indicadores como el número de patentes registradas y licenciadas en la 
Oficina Española de Patentes y Marcas. 

Igualmente también aboga por incentivar la captación de ingresos derivados de proyectos de 
transferencia o trabajos de investigación y desarrollo tecnológico, contratados por agentes 
públicos y privados. 

La mesa cuenta a entre sus miembros con Antonio Cabrales, catedrático de Economía en la 
University College London; Francisco Toledo, ex rector de la Universitat Jaume I y presidente 
de Puertos del Estado; José Antonio Pérez, ex gerente de la Universitat Politècnica de València 
y Alto Comisionado para la Financiación de la Comunitat Valenciana; Juana Gallar, catedrática 
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de Fisiología de la Universidad UMH, y María Dolores Furió Ortega, profesora de Economía 
Financiera de la Universitat de València. También componen la mesa Javier Andrés, 
catedrático del Departamento de Análisis Económico de la Universitat de València; Jordi 
Caballé, catedrático de Economía de la Universidad Autónoma de Barcelona; José Marín, 
catedrático de Economía Financiera de la Universidad Carlos III de Madrid, todos ellos 
asesores de Airef, Autoridad Independiente de Responsabilidad Fiscal. Este grupo de trabajo 
cuenta también con la secretaria autonómica de Universidades e Investigación, Carmen Beviá, 
la directora general de Universidades, Pilar Ezpeleta; la directora general de Presupuestos, Eva 
Martínez; y el director general de Modelo Económico, Financiación Autonómica y Política 
Financiera, Juan Salvador Pérez Ballester, ambos de la Conselleria de Hacienda y Modelo 
Económico. 

 

Ayudas y mejora del transporte a los campus universitarios 

En pasadas reuniones también se ha trasladado desde el CIVE que se necesita una mejora de 
los recursos como el horario o las frecuencias de transporte público, sobre todo en las 
provincias de Castellón y de Alicante (con especial preocupación entre la UJI y la UMH). Se 
informó por parte de la Consejería de que se estaba trabajando en ello, y queríamos saber si 
se ha realizado alguna propuesta tangible en este sentido. 

Se informa que desde esta Conselleria se ha trasladado a nivel de consellers y de direcciones 
generales la solicitud del estudiantado. 

 

Sin más intervenciones, se cierra la sesión. 
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